
 
 
 
 
 
 
Schriftelijke vragen art. 33 

Toelichting: 
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan.  
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan. 
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.   

Indiener: B.R. Winters (BBB Berkelland) 
Datum indiening vraag: 13.02.2024 
Datum verzending antwoord: 16-02-2024 
 
Onderwerp: Spreidingswet & Opvang Oekraïners  
 
BBB Berkelland is niet verheugd met de spreidingswet (dwangwet). Dat Gemeenten gedwongen kunnen worden 
staat BBB Berkelland niet aan. Het is ook eigenlijk de landelijke overheid die de zaken niet op orde heeft en de 
verantwoordelijkheid zo bij de Gemeenten neerlegt.  
Op de een of andere manier moeten we er natuurlijk wel als mensheid uitkomen, graag in harmonie. Maar we 
moeten niet vergeten dat er negatieve gevolgen uit kunnen ontstaan als we verplicht worden asielzoekers op te 
vangen. 
De spreidingswet kan dan wel heel sympathiek lijken, maar Berkelland zou dan wel plek moeten hebben voor 
256 asielzoekers. Dit is zo’n 1/8 van het aantal asielzoekers die er in Ter Apel zijn. Als we dan ook 1/8 aan 
problematiek krijgen die er in Ter Apel is, dan doet dat wel echt wat met Berkelland… 
 
Vraag: Kan het College vertellen wat de spreidingswet voor Berkelland kan gaan betekenen?  
  Hoe wil het College de spreidingswet gaan invullen? 
 
Antwoord  
Op 31 januari 2024 is de Spreidingswet in werking getreden. Deze wet geeft de gemeente een expliciete 
wettelijke taak om asielopvangvoorzieningen mogelijk te maken. Doel daarbij is om te komen tot een 
evenwichtige verdeling van asielzoekers over Nederland. Op 31 januari 2024 is in de Staatscourant de 
capaciteitsraming gepubliceerd; het verwachte aantal opvangplaatsen dat de komende twee jaar nodig zal 
zijn. Naast deze raming is de provinciale opgave en de indicatieve verdeling per gemeente gepubliceerd. 
De indicatieve verdeling voor Berkelland is 255. 
 
De komende tijd zijn gemeenten aan de provinciale regietafels aan zet om te komen tot een passende 
invulling van de provinciale opgave. De wet bepaalt dat de Commissaris van de Koning, in zijn rol als 
rijksorgaan, voor 1 november 2024 aan de staatssecretaris verslag doet over het gevoerde overleg aan de 
provinciale regietafel. Op basis van dit verslag neemt de staatssecretaris  voor 31 december 2024 het 
verdeelbesluit.  
 
Vooruitlopend op de Spreidingswet heeft de provincie al eerder voor de gemeenten een opgave berekend. 
Deze was vorig jaar voor Berkelland 158. Op basis hiervan heeft de raad oa dit aantal onderschreven en 
criteria voor te zoeken locaties vastgesteld. Dit is ook doorgevoerd in het huidige provinciaal plan. Op dit 
moment is dat de actuele basis om de voorgestelde locatie voor COA te ontwikkelen. 
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Vraag: We hebben in Rekken plek voor 44 AMV. Klopt het dan dat we 256-44= 212 plekken  
moeten gaan realiseren voor asielzoekers in Berkelland? 

 
Antwoord: 
We hebben op dit moment inderdaad 44 plekken voor asielzoekers (AMV). Mogelijk wordt dit aantal na evaluatie 
verhoogd naar 50-80 plekken. We richten ons nu op het huidige provinciaal plan waardoor wij 158 plekken 
moeten realiseren. Daarvan kunnen er dus globaal 50 plekken in Rekken landen en moeten we nog 100 plekken 
realiseren op een nieuwe COA-locatie. In het nieuwe provinciale plan (eind dit jaar) zal blijken hoeveel plekken 
definitief toebedeeld worden aan Berkelland. 
 
 
Vraag: Worden de mogelijke problemen ingecalculeerd? 
 En hoe gaat er dan voor gezorgd worden dat alles goed & veilig verloopt? 
Antwoord:  
Wij gaan uit van een beheerbare situatie. Daarom hebben wij in Rekken gekozen voor een risicoanalyse en 
buurtschouw onder begeleiding van een onafhankelijk deskundig bureau. We monitoren de veiligheid en 
leefbaarheid dmv een 0- en 1-meting en een beheergroep met een beheerplan/beheermaatregelen. 
 
 
Vraag: Het is mogelijk om met andere Gemeenten in Gelderland af te spreken dat zij asielzoekers extra 

gaan opnemen (zodat ze van Berkelland worden overgenomen). 
    Gaat het College kijken of hier mogelijkheden in zijn?  

Of wil het College gewoon aan de verplichting gaan voldoen? 
 
Antwoord: 
Wij nemen deel aan de Provinciale Regie Tafel (PRT) subregio Achterhoek. Wij volgen de Achterhoekse aanpak. 
Dat houdt in dat wij gezamenlijk invulling geven aan de gemeentelijke taakstellingen voor asielzoekers, 
statushouders en ontheemden uit Oekraïne. In principe blijven de provincies en gemeenten verantwoordelijk voor 
hun eigen taakstelling, maar praktisch is het mogelijk dat de ene gemeente bijvoorbeeld meer statushouders 
opneemt, waar tegenover staat dat er minder asielzoekers worden opgevangen. 
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Opvang Oekraïners  
In de raadsbrief: “Stand van zaken opvang Oekraïense ontheemden” staat afsluitend “Er liggen in de komende 
tijd nieuwe uitdagingen voor ons.” 
Vraag: Wat zijn deze nieuwe uitdagingen en hoe wil het College hier invulling aan gaan geven? 
 
Antwoord: 
Alle opvangplekken zijn nagenoeg benut. Door afloop van contracten zullen nieuwe plekken gezocht 
moeten worden. Bovendien moeten we rekening houden met een verhoogde opgave, die in de loop van het 
jaar aan de gemeenten zal worden opgelegd. Ook besteden we aandacht aan de leefbaarheid en veiligheid 
in de opvanglocaties, nu de opvang steeds meer een langdurig karakter krijgt. Op dit moment wordt al actief 
ingezet op het realiseren van meer opvangplekken, waar we wat meer ruimte creëren. We zetten meer 
gekwalificeerd ondersteunend personeel in (voor preventie, rust en stabiliteit) en hebben meer aandacht 
voor het leefklimaat, de kinderen en het sociaal welzijn in het algemeen. 

 
 


